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Joe Karafiát je profesionální zpěvák a kytarista. Narodil se 16. února 1957 v Praze na 

Vinohradech. V sedmi letech se s rodiči přestěhoval na Prahu 6. Když mu bylo dvacet, 

Joe se rozhodl pro emigraci do Anglie.  

„Už to tady bylo nesnesitelný. Někdo to vydejchal. Já a spousta jinejch kamošů to už nedali, 

tak jsme museli utýct.“   

Aby mohl za socialismu vycestovat, potřeboval nezbytné dokumenty.  

„Tady v Dejvicích v bance byla nějaká slečna a ta se nechala uplatit. Takže za 500 Kč nám 

ten devizový příslib dala. Pak se to dělalo tak, že se šlo za vekslákama a šmelily se valuty. Já 

jsem vezl v polobotkách v podrážce asi 1000 marek. To bylo hrozně peněz.“     

V Londýně vyučoval hru na kytaru a přivydělával si hraním v metru.   

„Cejtil se tam člověk svobodnej. Tam se všude hrálo a všude se lítalo s kytarou. Tady jsi 

nemohl. Šel jsem s kytarou po ulici a sebrali mě fízlové, nevím vůbec proč.“  

Nějakou dobu žil Joe Karafiát v  Kanadě, kde se věnoval alternativní hudbě. Do 

Československa se vrátil kvůli své nemocné mamince začátkem 90. let. 

„Já jsem se vrátil a tady bylo všechno zničený. To bylo prostě jako po válce. V 

devadesátkách tady byla oproti západní Evropě obrovská svoboda, Policajti zalezlí, ti měli 

strach, tady byla absolutní svoboda, což bylo vynikající, užívali jsme si to.“ 

V roce 1997 mu kamarád Honza Brabec, člen legendární undergroundové skupiny The 

Plastic People of the Universe, nabídl, jestli by si s nimi nezahrál jako host. Po čase se 

stal stálým kytaristou kapely.  

 „Já jsem je v 70. letech neznal, a tak jsem si myslel, že to muselo bejt pro ně hrozný. A on 

mi říkal, že to byly úžasný roky, jak je honili fízlové a zavírali je. Já jsem to moc nepochopil.  

Měli takovou komunitu mániček.“   

Jedním z významných okamžiků kariéry Joea Karafiáta byla účast na projektu Mejly 

Hlavsy „Šílenství“.  

„Složil písně pro Plastic People a opravdu dobrý písničky. Mně se ta hudba moc líbila, ale ta 

kapela to prostě nechtěla dělat.“ 

Joe se několikrát setkal s tehdejším prezidentem Václavem Havlem, který se prohlásil 

za „nehrajícího“ člena skupiny The Plastic People of the Universe. Hrávali i u Havlů na 

Hrádečku.  

„On byl takovej lidskej.“ 

Joe Karafiát plánuje hrát i v  budoucnu po zvládnutí koronakrize, povzbudil nás svými 

závěrečnými slovy.  

„Nesmí člověk mít strach. Nemějte strach lidi!“ 


